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 عنوان الرسالة
 الاتجاهاث ضوء في الصناعي الثانوي التعليم بمدارس العمل لسوق الانتقال تيسير داثحو دور تفعيل متطلباث

 المعاصرة العالميت
 المستخلص

 الصوناع  الثوانو   التعموي  بمودارس العمول لسوو   الانتقال تيسير وحدات دور تفعيل متطمباتتهدف الدراسة إلى الوقوف عمى      
 و  العموله بسوأه  موداخل ربطوو التعمي  الثانو  الصناع  طبيعة عمى التعرف من خلال:  المعاصرة العالمية هاتالاتجا ضوء ف 

 .الغربية( –اسوان  -الشيخ )كفرات ف  محافظ
 :أسئمة عدة عمى توقفت الت  الدراسة مشكمه تبرز أهمية الدراسة من خلال     
 العمل؟و  ه بس  مداخل ربطوما أه ة؟العربيمصر  الثانو  بجمهوريةالتعمي   ةعما طبي .1
 العمل؟نتقال لسو  الا رسيات تيلوحد المفاهيم  الإطارما  .2
 العمل؟ وحدات تيسير الانتقال لسو  ية لأبرز التوجهات العالم ما .3
 العمل؟طمبات سو  تمبية متما واقع دور وحدات تيسير الانتقال ف   .4
فوو  ضوووء التوجهووات  الصووناع  موودارس التعمووي بموول العو  ل لسوواقووسووير الانتوحوودات تي فعيوول دورح لتر المقتوور و مووا التصوو .5

 ؟العالمية المعاصرة
   .الاستبانة الرسالة وأداة ،الوصف تستخد  الدراسة المنهج      

 تهوت ، المودارس ميوعج فو  الانتشار عمى العمل سو   إلى الانتقال تيسير وحدات تحرص: يليجاءت أهم النتائج كما و      
، لالعمو سوو   تواكوب ةجديود كونواتم داثباسوتح الوحدات عمى ئمينالقا عملي، الأعمال يادةور  الحر العمل يةهمبأ الطلاب بتوعية
 ميووةبأه الموودارس داخوول الطوولاب وعيووةت عمووى التيسووير وحوودات تحوورص، المصووانع داخوول ةبمهووار  للمعموو الطوولاب تأهيوول عمووى تعموول

 مسوئولو يحورص، حوةالمان الجهوات خولال مون نيسريالم بلتدري خطة توجد، الاعمال وريادة القيادة عمى الطلاب تدريب، الوحدات
 .بالمدارس الميسرين أما  العقبات تذليل عمى يرياتالمد
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Abstract 
 

The study aims at identifying the requirements of activating the role of facilitating the transition of labor 

market units in the industrial secondary education schools in the light of contemporary international 

trends through: Identifying the nature of industrial secondary education and the most important 

approaches to linking it to the labor market in the governorates (Kafr El-Sheikh - Aswan - Gharbia). 

      The importance of the study is highlighted by the problem of the study which has been interrupted by 

several questions: 

1. What is the nature of secondary education in the Arab Republic of Egypt? What are the most important 

approaches to linking it to the labor market? 

2. What is the conceptual framework for labor market transition facilitation units? 

3. What are the main global trends of labor market facilitation units? 

4. What is the role of transition facilitation units in meeting the requirements of the labor market? 

5. What is the proposed vision to activate the role of facilitation units to move to the labor market in 

industrial education schools in the light of contemporary global trends? 

       The study uses the descriptive method and the questionnaire letter tool. 

       The most important results were as follows: The units facilitating the transition to the labor 

market are keen to spread in all schools, concerned with raising students' awareness of the importance 

of entrepreneurship and entrepreneurship, the units are working to develop new components to keep 

pace with the labor market, working to prepare students to work skillfully in factories, Facilitating the 

awareness of students within schools about the importance of units, training students in leadership and 

entrepreneurship. There is a plan to train facilitators through donors. District officials are keen to 

overcome obstacles for school facilitators. 
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